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Møde den: 17. marts 2014 

1443-340 Arts Videolink 

UVA/EKA båndmøde 

 

Til stede: Mariann Holmslykke (MAR), Mette Dremstrup (MD), Sarah B. 

MacIntyre (SBM), Sissel Johansen (SRJ), Solveig Sannem (SOS), Søren Anker 

Andersen (SAA), Theresa Albøge Laursen (TAL), Helle S. Steffensen (HSS) 

 

Gæster: Bjarne Randrup, Christian Koch Ramsing.  

REFERAT 

1. Godkendelse af dagsorden (5 min) 

Tilføjelser? 

 

2. Opfølgningspunkter (15 min) 

- Opsamling på mail vedr. Manglende information på engelsk v/HSS 

- STADS ønsker til version 13.5 samt tilbagemelding på releaseinfo. Opsamling 

på den proces der har kørt i de sidste uger. 

- STADS høringer (de to jeg har sendt rundt) 

- Opfølgning på spr. til IC vedr. procedure for udvekslingsstuderende - kort op-

følgning ved MD. (mangler tilbagemelding fra Mette) 

 

3. Drøftelsespunkter (80 min) 

 

- LMS (40 min) 

o Status på delresultat af den agile udviklingsproces i LMS v/Bjarne 

Randrup 

o Drøftelse af oplæg om Studenterkommunikation i LMS (se bilag 1) 

o Drøftelse af kommende proces om afklaring af arbejdsprocesser og 

roller i AU studier v/HSS og Bjarne Randrup 

  

- Digital eksamen (30 min) 

o Status på projektet 

o Eventuel afklaring af emner fra funktionalitetsmøde, Solveig, Søren 

og Hans vender tilbage med liste. 

  

- Dispensationer ved Eksamen (se bilag 2) v/SBM (10 min) 

 

- Muligheden for (og udfordringerne ved) at tage denne webcollec-

tor (se bilag 3) v/Christian Kock Ramsing (10 min) 
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4. Orientering fra (5 min) 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

Der har været møde tirsdag d. 3, marts - kort orientering v/HSS 

- Dialogforum 

- SNUK-båndet 

Referat fra SNUK møde d. 26.feb. 2014 (bilag 4) 

- VEST-båndet 

Referat fra VEST møde d. 10. marts. 2014 (bilag 5) 

- UJS 

- Driftsenheden 

- - Andre?  

 

 

5. Fremdriftsreform (10 min) 

Projektplan for fremdriftsreform i høring. (bilag 6) 

 

6. Erfaringsudveksling/aktuelle spørgsmåltil afklaring fra HO 

 

 

7. Pipeline (5 min) 

 

Gennemgang og status på i gangværende opgaver - herunder tilbagemeling på 

spr. fra sidste møde. 

 

Drøftelsespunkter: 

 

- Seneste ansøgningsfrist i en optagelsestermin på kandidat fra UVA/EKA-

møde d. 16.12.2013 

- Prioriteringsmodel for emnemanchetter v/SBM 

 

Emnemanchetter klar til prioritering: 

 

- Emnemanchet 'Oprydning i gamle jobs på STADS PRODUKTION, versi-

on 13.1' v/Peter Herning. Dato for behandling er ikke fastsat endnu. 

 

Emnemanchetter som endnu ikke er beskrevet (pipeline til pipeline) 

 

 Emnemanchet: 'Brug af kaldenavn og visning af prøveform på Selvbetje-

ningen’ skal omskrives så problem skitses og der ikke forslås en løsning 

v/MAR 

 

8. Forslag til dagsorden for næste møde 
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9. Eventuelt 

 

 

REFERAT 

 

1. Godkendelse af dagsorden (5 min) 

SMB vil gerne have tidpunkt og indhold for UVA/EKA møder sat inder Eventu-

elt. 

 

2. Opfølgningspunkter (15 min) 

- Opsamling på mail vedr. Manglende information på engelsk v/HSS 

HSS har fulgt op på henvendelsen til UVA/EKA. Der er tale om et brugerpa-

nel, som har opdaget nogle manglende oversættelser. Fra AU Kom beder man 

blot om, at HO er opmærksomme på dette, og at HO får oversat teksten. End-

videre videregiver HSS besked om, at HO kan kontakte Annette Kvernrød, 

hvis de har behov for hjælp til oversættelse.   

 

- STADS ønsker til version 13.5 samt tilbagemelding på releaseinfo. Opsamling 

på den proces der har kørt i de sidste uger. 

Båndet føler sig godt informeret om de kommende releases. Der er tilfredshed 

med det afholdte releasemøde og med præsentationen, som efterfølgende er 

sendt rundt. Den giver et godt overblik. 

 

- STADS høringer  

VS: STADS HØRING: A107-18744-

01_9782+og+9784+Nye+krav+til+listetilmeldingen+for+undervisning+og+e

ksamen - frist 24/3 

VS: STADS HØRING KS 10025 Ændring af Regel 169 (Regel der kun tjekker 

beståede aktiviteter og aktuelle tilmeldinger) - frist 18/3 2014 

UVA/EKA har ingen kommentarer, men ser frem til at begge krav bliver løst.  

 

- Opfølgning på spr. til IC vedr. procedure for udvekslingsstuderende - kort op-

følgning ved MD.  

MD holder møde med IC tirsdag – opfølgning kommer på pr mail.  

 

3. Drøftelsespunkter  

LMS (40 min) 

Status på delresultat af den agile udviklingsproces i LMS v/Bjarne Randrup 

Bjarne Randrup aflagde status på den iterative proces, som kører fra februar til april. 

Første fase er gennemført og anden fase er påbegyndt.  Resultatet af første fase er, at 

der er identificeret 2 punkter, som kræver nærmere afklaring. Det er følgende: 

1. Præsentation af hold og grupper i Blackboard, Courses v. Groups 

2. Kommunikation i Blackboard 
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I forhold til punkt 1 fylder dette meget i projektet pt. Der er behov for hjælp fra en 

chefarkitekt fra BlackBoard. AU IT forventer at kunne lave 2 scenarier, som kan 

komme til vurdering på hovedområderne.  

Kommunikation har været et stort emne i iteration 1, så det er der forsat fokus på.  

Bjarne præciserede, at det er kommunikation forstået som muligheden for at kom-

munikere med de studerende via mail eller SMS fra BB. 

SRJ fremhævede, at man skulle være opmærksom på, at UVA koden danner grundlag 

for kommunikationen, og at man også har studieretningen via datagrundlaget.  

 

Drøftelse af oplæg om Studenterkommunikation i LMS (se bilag 1) 

 

UVA/EKA har følgende kommentarer til de 4 principper:  

Princip 1: Statisk (og studiekritisk) information fødes og bor i Studieportalen 

Der er tilslutning til dette princip – dog med følgende kommentarer: 

 Det skal være muligt at give information til en uddannelse eller en gruppe i BB. 

 Der er enighed om, at information kun findes et sted, så man linker f.eks. til stu-

dieportalen i BB.  

Vedr. mail og information opfordrer båndet til, at AU Studier bruger BB, når der 

skal kommunikeres med flere studerende og aldrig sender mails fra STADS eller 

andre mailgrupper. Det er derfor afgørende, at vi kan identificere de relevante 

grupper i BB.  

 Det er vigtigt at være opmærksom på, at det er de studerende, der er tilmeldt un-

dervisningsaktiviteten, der får information fra BB. Der er studerende, som kun er 

tilmeldt eksamensaktiviteten (fx 3. forsøg, projektopgaver og specialer). Der kan 

være vigtig information til dem, og der skal derfor være mulighed for en automa-

tisk kobling mellem eksamenstilmeldinger og BB for de EKA-tilmeldinger, der 

ikke kommer fra en UVA.  

 Information til studerende, der ikke er tilmeldt hverken UVA eller EKA i en peri-

ode pga. orlov eller studieophold ved anden dansk eller udenlandsk institution, 

skal også medtænkes under dette punkt. 

 

Princip 2: Blackboard er startsted 

Akut information skal kun være i BB. Ellers skal det være begge steder? Studieporta-

len er vigtig, da det er her, vi når både kommende studerende og de studerende, som 

ikke er i BB. Vi skal huske, at vi skal være synlige udadtil.  

 

Princip 3: Direkte studiekritiske henvendelser til de studerende sker via mail eller 

Blackboard 

Vi skal bruge BB til at sende mails fra. 

Henvendelse til flere studerende sker i BB. 

Personlige henvendelser sker via mail, men kan også udløse et svar til en gruppe i BB, 

hvis der er behov for det.  
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Princip 4: Blackboard holdes fri for spam og ”nice-to-know”  

UVA/EKA tilslutter sig at ”nice to know” skal være mere specifikt.  Der er enighed 

om, at information i BB skal være faglig. Men der er grænsetilfælde som f.eks. infor-

mation om jobopslag, praktiskpladser og projektsamarbejde. Det er vigtigt, at vi i af-

græsningen af det kommercielle ikke afgrænses fra samarbejdet med erhvervslivet i 

forhold til at få vores studerende på arbejdsmarkedet.  

UVA/EKA kan tilslutte sig, hvis det henviser til, at vi skal undgå, at BB bruges som 

salgskanal. UVA/EKA stiller endvidere spørgsmål ved, hvor dialog om/og med er-

hvervslivet er – det er vigtigt at skille det ud fra BB. 
 

Drøftelse af kommende proces om afklaring af arbejdsprocesser og roller i AU studier 

v/HSS og Bjarne Randrup 

Den iterative proces kører som planlagt, men som klarlagt på lederkredsmøde d. 27. 

feb. skal der igangsættes et forløb, der sikrer den organisatoriske implementering i 

AU studier. Som en del af dette arbejde igangsætter AU IT med støtte fra HSS et for-

løb, hvor der planlægges og afvikles 2- 3 workshop, to inden påske og en efter. Disse 

workshops skal afdække, hvor der er gab mellem de nuværende administrative pro-

cesser, og de processer som et nyt fælles LMS vil medfører. Vi skal have identificeret 

de processer, der bliver berørt, og hvilke aktører der er berørt. 

Der er foreløbig identificeret følgende emner  

 Kommunikation 

 De studieadministrative processer 

 

HSS indkalder til de 3 workshop. UVA/EKA medlemmer vurderer, hvem der skal del-

tage i de pågældende workshops, hvis de ikke selv ønsker at deltage.   

HSS og Bjarne laver et oplæg til beskrivelse af ovenstående proces. 

 

Digital eksamen (30 min) 

HSS orienterede om, at følgende er besluttet i den tværgående styregruppe: 

 

a) Blanke afleveringer: Der er enighed i styregruppen om, at ”blanke” afleveringer 

bør sorteres fra for at opnå så smidig en administration som mulig, dvs. at der skal 

være en tydelig og let tilgængelig ”Aflevér blank”-knap.  

 

b) Hård/blød tid: Forskellige erfaringer blev drøftet, og det blev besluttet, at plat-

formen forretningsmæssigt skal understøtte hård tid men med administrativ blød tid. 

Systemmæssigt betyder det blød tid. Ved overskridelse af tidsfristen skal den stude-

rende have besked om, at de har afleveret for sent, og at de skal søge om dispensati-

on, hvis de ønsker, at deres opgave skal bedømmes. Administrativt skal der være ty-

deligt forskel på for sene og rettidige afleveringer.  Derfor skal der laves en system-

mæssig skelnen mellem de to på en måde, så for sent afleverede opgaver bliver sorte-

ret fra og ikke automatisk bliver sendt til bedømmelse. 
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c) Fast og løs karakterudlevering: Det blev besluttet, at karakterudvekslingen 

mellem platformen og STADS skal ske løbende (og altså dermed som løs karakterud-

levering). 

 

d) Administrativ printmulighed: Digitaliseringen skal række så langt som over-

hovedet muligt. Det skal dog være muligt at printe. Den løsning som Arcanic har lagt 

op til, som er den RUC kører med i dag, hvor både TAP’er og VIP’er kan printe ved at 

downloade opgaverne – enten enkeltvis eller alle via en samlet zip-fil, er acceptabel.  

 

e) Ift. administrative bedømmelser (udeblevet etc.): Arcanic bør komme med 

et løsningsforslag på, hvordan dette kan løses på en måde, så universiteterne kan bi-

beholde deres individuelle sæt af administrative bedømmelser. Hvis den individuelle 

løsning viser sig at have indflydelse på prisen, vil spørgsmålet atter blive adresseret i 

styregruppen. 

 

Afklaring af funktionalitet: 

Det blev besluttet, at afklaring om funktionalitet skal ske uden for UVA/EKA møder. 

Der sidder 3 UVA/EKA repræsentanter med i projektet, og de har mandat til at træffe 

beslutninger. Har de behov for yderligere input, skal dette ske via mail eller dialog 

uden for UVA/EKA møderne. De spørgsmål som er stillet til dagens møde i mail fra 

SOS bliver håndteret via mail.  

 

Dispensationer ved Eksamen (se bilag 2) v/SBM  

Punktet blev ikke nået. Det sættes på næste dagsorden.  

 

Muligheden for (og udfordringerne ved) at tage denne webcollector (se 

bilag 3) v/Christian Kock Ramsing  

 

De ph.d. studerende i de ph.d. projekter som AU er partshaver i, i samarbejde med 

DTU og MaCom, er i fuld gang med at udvikle en Web Collector, som er et værktøj til 

indsamling af data fra underviserne om begrænsninger og behov i fht. deres under-

visning. Web collectoren er et online værktøj, som kan indhente og aflevere skemare-

levante data, så de kan danne grundlag for de studerendes algoritmiske modeller til 

skemalægning på AU.  

 

UVA/EKA tog vel imod ideen og fandt forslaget meget interessant, men vurderede 

også, at den forretningsmæssige implementering bliver for presset til, at det kan lade 

sig gøre at tage den i brug ”full scale” for planlægningen af E14, da indsamlingen af 

data fra underviserne allerede er igangsat.  

Den samlede planlægning af undervisning på AU er underlagt nogle stramme dead-

lines, og det er en proces, der ikke tåler mange afvigelser på vejen. Derfor skal der af-

sættes god tid til at lave aftaler, afprøve den nye teknik og forberede alle aktører på de 

nye arbejdsgange. Det vil passe fint i forhold til planlægningen af F15, der så småt ta-

ger sin begyndelse i september. I forhold til at få sådan en aftale på plads, skal der la-
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ves en realistisk tidplan, samt der skal være en sikkerhed for, at de indsamlede data 

kan tilgås af AU i andre formater/systemer end Webcollectoren. UVA/EKA efterspør-

ger også sikkerhed i form af en kontrakt, så der er klare linjer omkring anvendelsen af 

værktøjet, rettigheder og andet.  

Det væsentlige for UVA/EKA er endvidere at få afdækket de spørgs-

mål/informationer, som undervisere skal afgive, som skitseret i den nuværende tids-

plan. UVA/EKA ønsker dog mere tid til arbejdet.  

 

UVA/EKA er meget villige til at være behjælpelig med alternative måder, hvorpå det 

nødvendige datagrundlag kan tilvejebringes. Der er fx datagrundlag fra tidligere plan-

lægninger – altså de skemaoplysninger, der rummes i planerne for eksempelvis F14. 

De kan trækkes ud af Syllabus, og der kan arbejdes videre på dem.  

En anden mulighed er at få nogen (fx studentermedhjælpere betalt af det eksterne 

projekt) til at indtaste alle de planlægningsoplysninger, vi modtager for E14 (i regne-

ark osv.), direkte i Web Data Collectoren parallelt med at vi arbejder med dem i vores 

eksisterende procedurer.  

Christian Kock Ramsing giver de ph.d. studerende en tilbagemelding og vender tilba-

ge til UVA/EKA med tilbagemelding og status.  

 

4. Orientering fra (5 min) 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

Der har været afholdt møde i Det Tværgående Bånd for Uddannelse tirsdag den 

11.marts 2014. Under overskriften Fremdriftsreformen blev der givet status på samt 

diskuteret studieunderstøttende initiativer/aktiviteter på baggrund af et inden mødet 

fremsendt diskussionsoplæg. 

Det blev ligeledes diskuteret proces for involvering af studerende i bl.a. dette arbejde. 

Punktet havde karakter af brainstorm, og der vil blive arbejdet videre med dette. 

 

Institutionsakkrediteringen: Indikatormodellen og videre proces var også på dagsor-

denen. Uddannelsescheferne var inviterede til dette punkt. Uddannelsesbåndet øn-

skede at diskutere processen for kommunikation af indikatorerne til fagmiljøerne, da 

materialet er komplekst, og det derfor er vigtigt, at kontekst og formål medfølger, 

helst mundtligt. Indikatorerne sendes på et senere tidspunk til studienævnene i for-

hold til input til standarder og alarmeringsniveauer, men på nuværende tidspunkt 

bliver indikatorerne kommunikeret overordnet.  

 

- Dialogforum 

- SNUK-båndet 

Referat fra SNUK møde d. 26.feb. 2014 (bilag 4) 

- VEST-båndet 

Referat fra VEST møde d. 10. marts. 2014 (bilag 5) 

- UJS 

- Driftsenheden 

- - Andre?  
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5. Fremdriftsreform (10 min) 

Punktet blev ikke nået. HSS aftaler opfølgning med Birgit Andersen til næste 

møde.  

 

6. Erfaringsudveksling/aktuelle spørgsmål til afklaring fra HO 

Punktet blev ikke nået. 

 

3. Pipeline  

Punktet blev ikke nået.  

 

4. Punkter til næste møde 

Der var ingen forslag.  

 

5. Eventuelt 

SBM vil gerne have UVA/EKA mødet flyttet fra mandag morgen. Det blev oprindelig 

lagt mandag, fordi der skulle være en sammenhæng med Chefmøderne. Dels er chef-

møderne siden blevet flyttet, dels oplever UVA/EKA ikke, at denne sammenhæng har 

betydning i praksis. Derfor blev det besluttet at flytte møderne til onsdag formiddag 

fra kl. 10 -12. 

 

Der var endvidere en dialog om, hvordan båndets tid blev brugt af de igangværende 

projekter. Der er mange, der gerne vil have båndet i tale, men alle UVA/EKA med-

lemmer er enige om, at man skal komme med nogle konkrete spørgsmål og proble-

mer, som man også har løsningsforslag til, og at det skal være klart for alle parter, 

hvad vi kan forvente af hinanden i forhold til beslutninger, information og afklaring – 

ikke mindst i forhold til fordelingen mellem mødetid og forberedelsestid.  

Der er så mange ting i gang pt., at den enkelte afsnitsleder må forholde sig til, hvad 

tiden bruges på, og netop derfor er det vigtigt, at tiden på møderne bruges rigtigt, så 

de opleves meningsfulde for båndet.  

Outputtet af denne dialog blev, at båndet holder et helt båndmøde om, hvordan bån-

det får tilpasset mødet og arbejdsformen internt, så båndmøderne giver værdi og har 

fokus på det væsentlige i den ellers så pressede tid.  

 


